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Allmänhet Öppet sammanträde 

 
Sekreterare Anna Wahledow Linde 

 
Utses att justera Jonny Andersson 
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 Ordförande – Tobias Fagergård 

  

 Justerande – Jonny Andersson 

  
  

Beslutande Ersättare för 
Tobias Fagergård (S), ordförande  

Henric Gustavsson (C), 1:e vice ordf  

Daniel Lindvall (M), 2:e vice ordf, utom § 50  
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Martin Andersson (S)  

Jonny Andersson (V)  

Christina Davidson (C)  

Lars-Gunnar Hellström (C)  
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Liza Holmkvarn (SD)  

Göran Bågenholm (SD)  
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Bevis om anslagsdag 
Kommunstyrelsens protokoll är justerat. 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 

Sammanträdesdatum 2025-03-24 

Justeringsdatum 2025-04-03 

Anslaget publiceras 2025-04-04 

Anslaget tas ner 2025-04-30 

Förvaringsplats för protokollet Nybro kommuns allmänna diariesystem 
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§ 37 - Information – Mark och service 
Magnus Schön, verksamhetschef på mark och service, samhällsbyggnadsförvaltningen, 

informerar om verksamheten och informationen kan sammanfattas enligt följande: 

Bilaga 
Bildspel - Mark och service 

Kommunstyrelsen tackar för informationen och lägger den till handlingarna. 
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§ 38 - Information – Årsredovisning och verksamhets-
berättelse 2024 
Evelina Widell, ekonomichef och Christer Kratz, kommunchef, informerar om årsredovisning 

och verksamhetsberättelse 2024 och informationen kan sammanfattas enligt följande: 

Bilaga 
Bildspel – Årsredovisning presentation 

Kommunstyrelsen tackar för informationen och lägger den till handlingarna. 

 

Ajournering 
Ordföranden Tobias Fagergård (S) ajournerar sammanträdet kl 14.30-15.00. 
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§ 39 - Tertialrapport 3 2024 – Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2024-6 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att anta Tertialrapport 3 2024 för kommunstyrelsen, 

att godkänna att beviljade, men ännu outnyttjade, investeringsmedel för digitaliseringspotten 

2024, motsvarande 2 951 467 kr överförs till 2025 års investeringsmedel samt 

att godkänna att del av resterande investeringsmedel för 2024, 2 700 000 kr överförs till 2025 

års investeringsmedel. 

Beslutsunderlag 
• Tertialrapport 3 2024 – Nämndernas verksamhetsberättelse, kommunstyrelsen 

Redogörelse för ärendet 

 

Resultat 2024: 1 780 000 kr (-1 320 000 kr) 
Kommunstyrelseförvaltningen avslutar 2024 med ett överskott av 1 780 000 kr. Sex av åtta 

verksamheter går med överskott. Ett arbete har gjorts under året för att hålla kostnaderna nere. 

Hela året har prognosen visat underskott främst genom ökade IT-kostnader. Att förvaltningen 

klarar ett positivt resultat kommer av att tjänster har hållits vakanta, ingen frånvaro ersätts, det 

har varit sparsamt med utbildningsinsatser och system har sagts upp och fått viss positiv 

kostnadspåverkan redan år 2024. Intäkter i form av statsbidrag för ungdomsferiearbete har 

inkommit, som man inte hade räknat med, lika så ett projektmedel inkom större del på 2024 

än beräknat. 

IT-enheten är en av två enheter som går med underskott tillsammans med den politiska 

verksamheten. Underskottet inom IT kommer av ökade kostnader. Den trenden syns i hela 

kommunsverige. Nationellt talas det om kostnadsökningar för Microsoftlicenser. Dessa 

använder Nybro kommun. Microsofts kostnader beräknas gå upp ca 30 %. Den politiska 

verksamheten går med underskott till följd av att EU-valets kostnader översteg budget. 
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Räddningstjänsten: Direkt vid årets början visade redovisningen att kostnaderna skulle 

överstiga budgeten. Medlemsavgiften för räddningstjänsten visade en högre kostnad än 

budgeterat. Även om budgeten räknades upp inför 2024, räckte inte det mot den faktiska 

avgiften. Räddningstjänstens budget för år 2024 och därmed medlemsavgiften var inte känd 

när kommunplanen fastställdes. Utöver det har räddningstjänsten under tidig sommar 2024 

initierat till flera möten, där deras ekonomi har diskuterats. Förbundet anser att Nybro 

kommun gått in med för liten budget i förbundsbildandet och har begärt ökning för 

innevarande år. Beslut fattades i delegationen om att Nybro kommun behöver skjuta till 

ytterligare medel. 

Varje förvaltning/nämnd upprättar per 31 december en verksamhetsberättelse med syfte att ge 

en skriftlig uppföljning av organisationens verksamhet. Rapporten för december 2024 visar 

även en avstämning av avtalstrohet. Syftet är att ge en uppföljning av förvaltningens och 

nämndens situation och utveckling under året med fokus på ekonomisk prognos och avtals-

trohet. Rapporten efter december 2024 ger en bild av faktiskt utfall för året. 

Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
I och med de ekonomiska utmaningarna, krävs en väl sammanhållen och målmedveten 

riktning i förvaltningens utvecklings- och förändringsarbete. Regelbunden uppföljning visar 

på hur organisationens resurser används och vilken effekt de uppnått. Allt i syfte att skapa ett 

gott underlag för beslut. 

Tertialrapportens resultat visar att utmaningarna ligger i bland annat effektiv resursanvänd-

ning, det vill säga att genom professionella och medvetna val hushålla med resurser och vara 

kostnadseffektiva. För att nå dit behöver man bli bättre på att analysera hur mycket resurser 

som krävs för att nå ett visst mål, liksom att se till att samlade långsiktiga effekter och 

kostnader vägs in i alla Nybro kommuns beslut. 

Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
Ekonomistyrningen ska skapa en helhetsbild och en röd tråd från visionen till det dagliga 

arbetet i verksamheterna. Riktlinjer för ekonomistyrning är en del av styrmodellen och 

definierar hur verksamheterna ska styras med utgångspunkt från god ekonomisk hushållning. 

Redovisning sker enligt kommunal redovisningslag och övrig tillämplig lagstiftning, god 

redovisningssed och normering för kommunal sektor. Resultatet som visas i uppföljnings-

rapporten ska beaktas för att veta hur verksamheten ska fortsätta sitt arbete ur ekonomisk 

synvinkel. Har förvaltningen ett tillfredsställande resultat, vilka är utmaningarna och hur 

åtgärdas eventuella negativa resultat, det är frågeställningar som hela tiden ska beaktas. 
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Beslutet skickas till 
• Christer Kratz, kommunchef 

• Evelina Widell, ekonomichef 

• Akten 
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§ 40 - Årsredovisning och verksamhetsberättelse 2024 för 
Nybro kommun 
Dnr KS 2024-7 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att överlämna årsredovisningen och verksamhetsberättelserna till revisorerna för granskning 

och därefter överlämna den till kommunfullmäktige för information och därpå för 

fastställande samt 

att de höga pensionskostnaderna samt en hög kostnadsmassa till följd av felaktigheter i 

budget 2024 tillsammans en summa om 54 700 000 kronor, utgör synnerliga skäl enligt 11 

kap 10 § lag (2018:597) om kommunal bokföring och redovisning, och behöver därför inte 

återställas inom 3 år. 

Beslutsunderlag 
• Årsredovisning 2024  

• Verksamhetsberättelser, tertial 3 2024, för respektive nämnd 

Sammanfattning 
Årsredovisningen ska ge information om det ekonomiska utfallet av 2024 års verksamhet 

samt den ekonomiska ställningen den 31 december 2024. Kommunstyrelsen ska årligen över-

lämna en årsredovisning till kommunfullmäktige för beslut om ansvarsfrihet för styrelsen och 

nämnder. Årsredovisningen ska lämnas över till kommunfullmäktige och revisorer senast den 

15 april 2025. 

Nybro kommun redovisar ett resultat med underskott av -99 569 000 kr, vilket är 115 821 000 

kr sämre än budgeterat. Kommunen lever inte upp till kommunallagens krav på en ekonomi i 

balans. (kommunallagen 11 kap. 12 §). Inga tidigare års negativa resultat finns att återställa. 

Nämndernas avvikelse mot budget är -36 156 000 kr, inklusive Räddningsförbundet, Sinia 

och arbetsmarknad är underskottet -45 613 000 kr. 

Nybro kommun har upprättat årsredovisning för 2024. Årets resultat för kommunen uppgår 

till -99 600 000 kr. Kommunen åberopar synnerliga skäl för 54 700 000 kr. Balanskravs-

resultatet 2024 påverkas då med 54 700 000 kr positivt och landar därmed på -52 800 000 kr. 

I kommunallagen finns en möjlighet att avvika från balanskravet under extraordinära 

omständigheter, under förutsättning att de åtgärder som vidtas är förenliga med en sund 

ekonomisk förvaltning. 
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Kommunens ekonomiska situation beror på flera olika delar. En del av det är att pensions-

kostnaderna varit mycket höga under året. Utöver pensionskostnaderna har kommunen haft en 

för stor kostnadsmassa under året 2024 p g a felaktigheter i budgetarbetet inför 2024. Felet 

medförde att kostnadsmassan är större än vad intäkterna tillät. Följden av detta blev att det 

sent under året gjordes en stor justering av prognosen. En sådan justering gör att kommunen 

hamnar i ett svårt ekonomiskt läge när det kommer till att återhämta resultatet.  Det totala 

balanskravet landar på totalt 107 500 000 kr och ungefär halva denna summan kan hänvisas 

till förklaringarna som nämns ovan. 

Kommunen åberopar därav synnerliga skäl för ungefär halva sitt underskott mot anledning av 

ovan nämnda anledningar, en summa om 54 700 000 kr. Detta för att undvika omedelbara och 

kortsiktiga nedskärningar. Detta innebär att delar av resultatet inte behöver återställas. 

Underskottet på resterande summa om -52 800 000 kr ska enligt kommunallagen hämtas hem 

inom 3 år, alltså under åren 2025-2027. Resultatet kommer att hämtas hem genom att 

kommunen fortsatt ska vara restriktiv med sina investeringar och fortsätta bevaka och agera 

på kommunens likviditet framåt. Förvaltningarna kommer att genomföra stora förändringar 

och genomlysningar och/eller omställningar för att kunna komma ner i sina ramar och för att 

kommunen ska komma med en budget i balans samt för att kunna återhämta årets underskott. 

 

Redogörelse för ärendet 
Nybro kommun redovisar ett preliminärt resultat med underskott av -99 569 000 kr. Det är 

48 969 000 kr sämre jämfört med delårsrapporten som visade -50 600 000 kr. Avvikelserna 

mot helårsbudgeten är -115 821 000 tkr. 
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Beloppen anges i tkr Årsbudget Utfall Avvikelse  

Verksamhetens intäkter 364 545 284 283 -80 262 

Verksamhetens kostnader -1 938 390 -1 974 698 -36 308 

Av- och nedskrivningar -48 889 -39 371 9 519 

Reavinst/-förlust 3 000 9 858 6 858 

Skatter och kommunal utjämning 1 594 113 1 604 796 10 683 

Generella bidrag från staten 18 400 0,0 -18 400 

Finansiella intäkter 15 000 14 764 -236 

Borgensavgifter 12 096 14 218 2 122 

Finansiella kostnader -3 624 -13 419 -9 795 

Totalt 16 252 -99 569 -115 821 

 

Avvikelserna från budget består av: 

I verksamhetens intäkter och kostnader är de interna transaktionerna borträknade med 

161 053 000 kr på vardera sida. Intäkterna avviker mot det budgeterade och beror på att 

budgeten är för stor jämfört med vad kommunen verkligen får in. 

Sammantaget är det en för stor kostnadsmassa som skapar underskottet, men det ser inte så ut 

i redovisningen eftersom budgeten i kommunplanen blev felaktig. 

Pensionskostnaderna är höga även 2024 och är 17 000 000 kr högre än föregående år och 

71 700 000 kr högre än 2022. Jämfört med budget är kostnaderna ca 50 000 000 kr högre. 

Orsaken är den stigande kostnaden för den förmånsbestämda ålderspensionen som blev 

väldigt hög till följd av prisbasbeloppets förändring. 

Obudgeterade kostnader på finansverksamheten, såsom larm och bevakning, vakanta hyror, 

hyreskostnader och städ för kommunhuset, advokatkostnader, konsulter och projekt bidrar till 

underskottet. 

Av- och nedskrivningarna är lägre än budgeterat med 9 500 000 kr då investeringstakten slogs 

av under året. 

Reavinst försäljning av övriga anläggningstillgångar visar överskott mot budget med 

6 900 000 kr. De består i huvudsak av orealiserade vinster och reavinster och reaförluster i 

aktier och värdepapper. 

Lägre skatteintäkter och bidrag totalt med anledning av att ett generellt bidrag fördelats till 

omsorgen. Ökade intäkter genom slutavräkningen 2023. 

Finansiella intäkter och borgensavgifter 1 885 000 kr samt ökade finansiella kostnader, som 

ger underskott med 9 795 000 kr. 
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Nettokostnadsandel 
En förutsättning för god ekonomisk hushållning är att det finns balans mellan löpande intäkter 

och kostnader. Viktigt är då att analysera hur stor andel olika typer av återkommande löpande 

kostnader tas i anspråk av skatteintäkter och kommunal utjämning. På lång sikt krävs då att 

minst 2 % finns kvar för att finansiera nettoinvesteringar och möta förändrade ekonomiska 

förutsättningar. Nybro kommuns mål är att 1 % är 2024. 

I Kommunplanen med budget 2025 och planåren 2026-2028 är resultatmålet för Nybro 

kommun 1 % åren 2025-2026 och 2 % åren 2027-2028. 

Nettokostnadsandelen har under året 2024 ökat sedan årsskiftet 2023, från 102,3 % till 

106,2 %. Verksamhetens nettokostnader har ökat från 102,3 % till 105,3 %. 

Avskrivningarna är 2,5 % och finansnettots andel är 1,6 %. Målet om 99 % av netto-

kostnaderna är inte uppfyllt. 

 

Nämndernas ekonomi 
Nämndernas avvikelse mot budget är -36 156 000 kr. Räddningstjänsten, Sinia och arbets-

marknadsenhetens verksamhet ligger utanför nämndernas redovisning, men bidrar till hel-

heten som då visar underskott av -45 613 000 kr. Årets resultat för nämnderna visar ett bättre 

resultat än nämndernas prognoser i delåret. I delåret beräknades prognosen till -45 900 000 kr. 

 

 

  

    Resultat 

Nämnd Utfall 2024-12-31 

Kommunstyrelsen -78 454 1 780  

Samhällsbyggnadsnämnd -96 830 33  

Miljö och byggnämnd -394 79  

Lärandenämnden -632 558 5 399  

Kulturnämnden -26 159 -976  

Omsorgsnämnd -422 009 -434  

Individ- och familjenämnd -312 269 -42 853  

Överförmyndarnämnd -3 231 816  

Totalt -1 571 904 -36 156 

Räddningstjänsten -34 918 -3 564  

Sinia och AME -13 626 -5 893  

Totalt -1 620 448 -45 613 
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Kort förklaring till nämndernas resultat beskrivs nedan. För mer detaljerad information 

hänvisas läsaren till nämndernas respektive verksamhetsberättelse för tertial 3 2024. 

Nämnd Kort sammanfattning från nämndens bokslutstext 

Kommunalstyrelsen Ett arbete har gjorts under året för att hålla kostnaderna nere. 

Hela året har prognosen visat underskott, främst genom 

ökade IT-kostnader. Att förvaltningen klarar ett positivt 

resultat kommer av att tjänster har hållits vakanta, ingen 

frånvaro ersätts, det har varit sparsamt med utbildningsin-

satser och system har sagts upp och fått viss positiv kostnads-

påverkan redan år 2024. Det finns flera obudgeterade poster i 

förvaltningen som har fått hanteras under året. Det kommer 

även fortsättningsvis att bli en utmaning för förvaltningen. 

Samhällsbyggnadsnämnden Prognoserna för samhällsbyggnadsnämnden under året 

indikerade ett tydligt underskott om minst 2 500 000 kr. När 

utfallet summerades hamnade det istället nära noll. Intäkterna 

landade på ett betydligt större underskott än i prognoserna, 

främst beroende på att simhallen var stängd. Personal-

kostnaderna gav ett stort överskott och kostnaderna blev 

väsentligt lägre än i prognoserna. Tjänster hölls vakanta p g a 

kommunens ekonomiska läge och även med tillsättning av 

vikarier vid frånvaro var verksamheterna försiktiga. El-, 

värme- och va-kostnader har, som tidigare nämnts, stigit 

kraftigt de senaste åren. I bokslutet kompenserades förvalt-

ningen med sammanlagt 1 742 000 kr. 

Miljö- och byggnämnden Färre möten än planerat och budgeterat samt mindre 

kostnader än beräknat för kurser och telefon ger överskott. 

Lärandenämnden Prognoserna har under året visat en budget i balans. De 

största orsakerna till överskottet består i att antagningen till 

gymnasieskolan föll mycket väl ut till höstterminen, både 

avseende elever från Nybro kommun som väljer 

Åkrahällskolan samt elever från annan kommun som väljer 

att komma till Nybro. Detta innebar att verksamheten dels 

fick en ökad interkommunal intäkt, men även en minskad 

interkommunal kostnad. Även en anpassning av verksam-

heten har gett överskott på personalsidan. 

Kulturnämnden Biblioteket har haft större personalstyrka än vad budget 

tillåter och ökade driftkostnader. Kulturhuset har haft 

minskade intäkter och möts delvis upp av minskade 

personalkostnader. Fritidsgården Mejeriet står för störst 

underskott genom personalkostnader. 
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Nämnd Kort sammanfattning från nämndens bokslutstext 

Omsorgsnämnden Stort underskott finns för personalkostnader bland annat 

genom att 11 timmars dygnsvila, heltid som norm och att inte 

använda delade turer är en utmaning för verksamheten i 

arbetet med att skapa resurseffektiv bemanning. De höga 

personalkostnaderna balanseras med inkomna statsbidrag. 

Individ- och 

familjenämnden 

Resultatet för IFO för 2024 blev -24 573 000 kr. Avvikelsen 

mot prognos beror på flera parametrar, såsom en dyr place-

ring. Ekonomiskt bistånd, egna familjehem och de konsulent-

stödda familjehemmen redovisar vardera underskott. Även 

funktionsstödet visar stort underskott, vilket kommer av höga 

kostnader inom driften, bland annat externa placeringar och 

obudgeterade assistansärenden. 

Räddningstjänsförbundet Medlemsavgiften blev högre än budgeterat. En utredning inom 

räddningstjänstförbundet visade att de har fått för lite budget 

med sig från kommunerna och beslut fattades om att 

kommunerna skulle fylla på. 

Kalmar Läns Pensionskapitalförvaltning AB 
Värdet av aktier och fonder uppgår den 31 december 2024 till 206 500 000 kr och föränd-

ringen av eget kapital från Kalmar Läns Pensionskapitalförvaltning AB är 16 900 000 kr. 

Utdelningen på aktier är 3 900 000 kr, räntenettot 3 600 000 kr. Resterande är realisations-

vinster och -förluster. 

 

 

Årets resultat visade på en stark avkastning både för aktieportföljen och framför allt för 

ränteportföljen. Avkastningen blev totalt 8,93 %. 
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Avtalstrohet 
Sammanvägt året är avtalstroheten 96,1 % och målet nås. Målvärdet är 95 %. Avtalstroheten 

har varierat under månaderna med lägsta notering i juni och högsta värdet i juli 2024. 

Redogörelse för ärendet 
Nybro kommun upprättar per 31 december en årsredovisning med syfte att ge en skriftlig 

uppföljning av organisationens verksamhet. Årsredovisningen gör även en redovisning av 

mål, inköpstrohet och arbetsmiljö. Syftet är att ge en uppföljning av kommunens och 

nämndernas samt kommunala bolagens situation och utveckling under året. 

Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
Oron som uttalades för några år sedan, har nu besannats och det har varit ett tufft år 

ekonomiskt. De senaste åren har resultatet baserat sig på finansiella intäkter och ökade 

intäkter för skatter och bidrag. Förvaltningarna har visat underskott totalt sett flera år tillbaka 

och gör så även i år. De tidigare överskotten som funnit som hjälp inom den finansiella 

verksamheten, finns inte längre kvar. Kostnadsökningarna har varit för stora i förhållande till 

intäkterna. 

Förvaltningarna har inte fått uppdraget förrän inför budget 2025 att ställa om sina verk-

samheter och anpassa sig efter den ny verkligheten med den vikande demografin och ändrade 

förhållanden. Hårdare krav på effektiv resurshantering, planering och anpassning av sin verk-

samhet efter tilldelade budgetmedel behöver ställas och genomföras. 

I och med de ekonomiska utmaningarna, krävs en väl sammanhållen och målmedveten 

riktning i förvaltningens utvecklings- och förändringsarbete. Regelbunden uppföljning visar 

på hur organisationens resurser används och vilken effekt de uppnått. Allt i syfte att skapa ett 

gott underlag för beslut. Uppföljningsrapportens resultat visar att utmaningarna ligger i 

effektiv resursanvändning, d v s att genom professionella och medvetna val hushålla med 

resurser och vara kostnadseffektiva. För att nå dit behöver man bli bättre på att analysera hur 

mycket resurser som krävs för att nå ett visst mål, liksom att se till att samlade långsiktiga 

effekter och kostnader vägs in i alla Nybro kommuns beslut. Nyttoanalyser blir ett verktyg att 

använda sig av. 

Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
Ekonomistyrningen ska skapa en helhetsbild och en röd tråd från visionen till det dagliga 

arbetet i verksamheterna. Riktlinjer för ekonomistyrning är en del av styrmodellen och 

definierar hur verksamheterna ska styras med utgångspunkt från god ekonomisk hushållning. 

En effektiv ekonomistyrning ska ha en effektiv budgetering som säkerställer en korrekt och 

rättvisande budget, som ger verksamheterna rätt förutsättningar och ställer krav. Till budgeten 

behöver det finnas tydliga mål och nyckeltal, regelbundna uppföljningar och digitala verktyg. 

För att spetsa det än mer, krävs att det säkerställs att personalen förstår och engagerar sig i 

ekonomiska frågor. 
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Redovisning sker enligt kommunal redovisningslag och övrig tillämplig lagstiftning, god 

redovisningssed och normering för kommunal sektor. Resultatet som visas i uppföljnings-

rapporten ska beaktas för att veta hur verksamheten ska fortsätta sitt arbete ur ekonomisk 

synvinkel. Har förvaltningen ett tillfredsställande resultat, vilka är utmaningarna och hur 

åtgärdas eventuella negativa resultat. Det är frågeställningar som hela tiden ska beaktas. 

 

Beslutet skickas till 
• Revisorerna 

• Kommunfullmäktige 

• Akten 
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§ 41 - Över- och underskottshantering i bokslut 2024 
Dnr KS 2024-347 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att godkänna att beviljade, men ännu outnyttjade investeringsmedel för digitaliseringspotten 

2024, motsvarande 2 951 467 kr, överförs till 2025 års investeringsmedel, 

att godkänna att del av resterande investeringsmedel för 2024, 2 700 000 kr, överförs till 2025 

års investeringsmedel, 

att godkänna individ- och familjenämnden att överföra överskott av sina investeringsmedel 

avseende nytt verksamhetssystem, 2 235 711 kr, till 2025 års investeringsbudget, 

att godkänna lärandenämnden att överföra överskott av investeringsmedel för 2024, 

4 751 617 kr, till 2025 års investeringsbudget, 

att godkänna samhällsbyggnadsnämnden att överföra överskott av investeringsmedel för 

2024, 10 554 000 kr, till 2025 års investeringsbudget, 

att godkänna omsorgsnämnden att överföra överskott av investeringsmedel för 2024, 

6 093 000 kr, till 2025 års investeringsbudget samt 

att både positivt och negativt resultat i driftredovisningen för 2024 stryks och inte läggs in i 

förvaltningarnas respektive resultatfond. 

Redogörelse för ärendet 
Kommunfullmäktige har beslutat om regler för över- respektive underskottshantering. Balans-

kravsresultatet räknas fram i en till resultaträkningen och en sidoordnad balanskravsutredning. 

I bokslutet har årets resultat fastställts till -99 569 000 kr och efter justering mot kommunal-

lagens balanskrav redovisas ett underskott motsvarande -52 800 000 kr. Balanskravsresultatet 

ska visa minst 1 % av skatter och bidrag, vilket motsvarar 16 048 000 kr. Det uppfylls inte år 

2024. 

Årets resultat påverkas av ett fel i budgeten 2024. Indexuppräkning för 2023 kom inte med i 

underlaget till politiken och de verkliga ramarna för nämnderna blev högre än de som 

beslutades av kommunfullmäktige. Nettokostnaderna ökar mer än vad skatteunderlaget ger i 

intäkter. Verksamheterna har inte hunnit med att anpassa verksamheten. Kostnaderna har ökat 

mycket mer än skatte- och bidragsintäkterna. Förutom ovan nämnda, är pensionskostnaderna 

högre än beräknat även 2024. Det nya pensionsavtalet medförde även 2024 högre kostnader 

än prognostiserat till följd av kostnader kopplade till prisbasbeloppet. 
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Utifrån informationen ovan, föreslås även att kommunen åberopar synnerliga skäl för att 

återställa del av årets negativa balanskravsresultat. Kommunens motivering till att åberopa 

synnerliga skäl är de kostsamma pensionerna. Redan i budget 2025 har krafttag gjorts och 

verksamheterna har fått minskade budgetar. För att ge verksamheterna bättre förutsättningar 

att klara av de minskade budgetramarna, bedöms synnerliga skäl vara en väl motiverad hjälp 

för verksamheterna och kommunen. Att hämta hem det stora underskottet, försätter 

kommunens verksamheter i ytterligare hårda besparingssituationer och är inte en långsiktigt 

hållbar strategi. 

Balanskravsresultat (Mnkr) 2024 

Årets resultat enligt resultaträkningen -99,6 

- Samtliga realisationsvinster -0,4 

+ Realisationsvinster enligt undantagsmöjlighet 0,0 

- Realisationsförluster enligt undantagsmöjlighet 0,0 

+/- Orealiserade vinster och förluster i värdepapper -7,5 

+/- Återföring av orealiserade vinster och förluster i värdepapper 0,0 

Årets resultat efter balanskravsjusteringar -107,5 

- Reservering av medel till resultatutjämningsreserv 0,0 

+ Användning av medel från resultatutjämningsreserv 0,0 

+ Synnerliga skäl 54,7 

Årets balanskravsresultat -52,8 

Resultat 1 % av skatter och bidrag 16,3 

Resultat att avsätta till RUR 0,0 

 

Nedan finns de förslag till tilläggsbudget för 2025 avseende investeringar. Nämnderna har 

redovisat ej genomförda investeringar och önskar föra över dessa medel till 2025. Att notera 

är att individ- och familjenämnden har överstigit budgeten för övriga investeringar. Begäran 

om överflyttning av medel avser specifikt projektet nytt verksamhetssystem, där budgeten inte 

använts. Kommunstyrelsen och samhällsbyggnad begär endast överflyttning av en del av 

kvarvarande medel. Kulturnämnden begär inte att få med sig kvarvarade medel. 

Nämnd 
Kronor begärs över-

flyttas 

Ej nyttjade medel vid 

årets slut 

Kommunstyrelsen 5 651 467 10 882 042 

Samhällsbyggnadsnämnden 10 554 000 20 074 549 

Omsorgsnämnden 6 093 000 6 095 878 

Individ- och familjenämnden 2 235 711 1 945 597 

Lärandenämnden 4 751 617 4 818 978 

Kulturnämnden 0 103 834 

Summa 29 285 795 43 920 878 

Investeringsmedel kvar 2024 Totalt 43 920 878  

Medel överskott 14 635 083  
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I tabellen nedan finns resultatfond 31 december 2023 och årets resultat 2024. Efter beslut i 

kommunstyrelsen i samband med årsredovisningen 2021, ströks samtliga nämnders resultat-

fonder och 2022 ströks underskotten för nämnderna. Vare sig över- eller underskott är tänkt 

att lyftas in i resultatfonden 2024 för nämndernas räkning. 

Nämnd (kronor) Resultatfond 

2023-12-31 

Resultat 

2024 

Resultatfond 

2024-12-31 

Kommunstyrelsen 0 1 780 404 0 

Samhällsbyggnadsnämnden 0 32 600 0 

Miljö- och byggnämnd 0 78 525 0 

Omsorgsnämnden 0 -433 759 0 

Individ- och familjenämnden 0 -42 853 291 0 

Lärandenämnden 0 5 399 301 0 

Kulturnämnden 0 -976 134 0 

Överförmyndarnämnden 0 815 554 0 

Revisionen 0 0 0 

Summa 0 -36 156 800 0 

 

Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta om överföring av ej genomförda 

investeringar 2024 till investeringsbudget 2025 samt att besluta om balanskravsutredningen. 

Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
En ansvarsfull hantering av underskottet kräver en balans mellan akuta åtgärder och lång-

siktiga strategier för att säkerställa en hållbar ekonomi utan att försämra kommunens grund-

läggande service och utvecklingsmöjligheter. Kommunen befinner sig fortsatt i svåra år 

ekonomiskt. Underskottet 2023 följs nu av ett ännu större underskott 2024. Verksamheterna 

har påbörjat förändringar och anpassningar efter den nya verkligheten under 2024 och får 

minskade budgetramar in i år 2025. Resultatet 2024 uppnår således inte det finansiella målet 

om 1 % nettokostnadsandel. Budgeten som är lagd för kommande år kan snabbt förändras om 

en ny skatteprognos visar på lägre uppräkning av skatterna eller om någon oförutsedd kostnad 

inkommer. Kommunen har inga medel kvar i resultatutjämningsreserven och kan inte påverka 

resultatet den vägen. Ökad investeringsbudget ger ökade kostnader för avskrivningar när 

investeringen genomförs. Tilläggsbudgeten för investeringarna påverkar 2025 års resultat med 

avskrivningskostnad när investeringen sker och aktiveras. 
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Visionens tre perspektiv – tillväxt, hållbarhet och gemenskap 
Hanteringen av över- och underskott påverkar kommunens långsiktiga ekonomiska stabilitet 

och därmed dess förmåga att främja tillväxt, hållbarhet och gemenskap. En balanserad 

ekonomi säkerställer att resurser kan styras till investeringar, vilket skapar förutsättningar för 

fortsatt tillväxt och attraktivitet för boende och företag. En ansvarsfull ekonomisk hantering 

bidrar till en hållbar utveckling genom att säkerställa att resurser används effektivt och 

möjliggöra långsiktig planering. Detta stärker kommunens förmåga att möta framtida ut-

maningar inom exempelvis social välfärd och digitalisering. En stabil ekonomi möjliggör en 

rättvis och jämlik fördelning av resurser, vilket bidrar till ett tryggt och inkluderande sam-

hälle. En ansvarsfull över- och underskottshantering är avgörande för att säkerställa 

kommunens utveckling och skapa en långsiktigt hållbar ekonomi, som gynnar både nuvarande 

och framtida generationer. 

 

Beslutet skickas till 
• Kommunfullmäktige 

• Akten 
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§ 42 - Godkännande av förvaltade stiftelsers 
årsredovisningar 2024 
Dnr KS 2025-97 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna årsredovisningarna för 

- Stiftelsen Nybro skolsamfond 

- Stiftelsen Nybro omsorgssamfond 

- Stiftelsen Olle Alberius fond för glasskolan 

- Stiftelsen Hans Nyvall och Ingrid Hasselström-Nyvalls musikfond 

- Stiftelsen Valborg och Harry Johanssons fond 

att utse kommunstyrelsens ordförande och andre vice ordförande för uppdrag att underteckna 

respektive stiftelsers årsredovisning samt 

att överlämna årsredovisningarna till revisorerna för granskning. 

Beslutsunderlag 
• Årsredovisningar för: 

- Stiftelsen Nybro skolsamfond 

- Stiftelsen Nybro omsorgssamfond 

- Stiftelsen Olle Alberius fond för glasskolan 

- Stiftelsen Hans Nyvall och Ingrid Hasselström-Nyvalls musikfond 

- Stiftelsen Valborg och Harry Johanssons fond 

Redogörelse för ärendet 
Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat årsredovisningar för de stiftelser som Nybro 

kommun förvaltar. Ärendet ska hanteras av kommunstyrelsen, eftersom länsstyrelsen menar 

att kommunstyrelsen ska godkänna stiftelsernas årsredovisningar. 

Kommunstyrelsen behöver därmed godkänna årsredovisningarna och godkänna personer för 

undertecknande. 

Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
Förslag till beslut är att godkänna att-satserna utifrån länsstyrelsens information. 

 

Beslutet skickas till 
• Tobias Fagergård, kommunstyrelsens ordförande 

• Daniel Lindvall, kommunstyrelsens andre vice ordförande 

• Peter Abrahamsson, redovisningsekonom (skickar vidare till respektive revisorer) 

• Akten 
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§ 43 - Undantag från huvudregel om dygnsvila för ärenden 
inom personlig assistans 
Dnr KS 2025-90 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att undantag från dygnsviloregler görs för personlig assistansärende 9105 på så vis att dygns-

pass om maximalt 24 timmar medges under perioden 1 februari 2025-31 januari 2026, 

att undantag från dygnsviloregler görs för personlig assistansärende 9118 på så vis att dygns-

pass om maximalt 24 timmar medges under perioden 1 februari 2025-31 januari 2026, 

att undantag från dygnsviloregler görs för personlig assistansärende 9126 på så vis att dygns-

pass om maximalt 24 timmar medges under perioden 1 februari 2025-31 januari 2026, 

att undantag från dygnsviloregler görs för personlig assistansärende 9131 på så vis att dygns-

pass om maximalt 24 timmar medges under perioden 1 februari 2025-31 januari 2026, 

att undantag från dygnsviloregler görs för personlig assistansärende 9134 på så vis att dygns-

pass om maximalt 24 timmar medges under perioden 1 februari 2025-31 januari 2026, 

att undantag från dygnsviloregler görs för personlig assistansärende 9152 på så vis att dygns-

pass om maximalt 24 timmar medges under perioden 1 februari 2025-31 januari 2026, 

att undantag från dygnsviloregler görs för personlig assistansärende 9163 på så vis att dygns-

pass om maximalt 24 timmar medges under perioden 1 februari 2025-31 januari 2026, 

att undantag från dygnsviloregler görs för personlig assistansärende 9182 på så vis att dygns-

pass om maximalt 24 timmar medges under perioden 1 februari 2025-31 januari 2026, 

att undantag från dygnsviloregler görs för personlig assistansärende 9193 på så vis att dygns-

pass om maximalt 24 timmar medges under perioden 1 maj 2025-31 april 2026 samt 

att undantagen från dygnsvilan i ovan assistansärenden rapporteras till central arbetstids-

nämnd. 

Beslutsunderlag 
• Beslutsunderlag för ärende 9105 

• Beslutsunderlag för ärende 9118 

• Beslutsunderlag för ärende 9126 (helger och vissa veckodagar) 

• Beslutsunderlag för ärende 9131 

• Beslutsunderlag för ärende 9134 (helger) 

• Beslutsunderlag för ärende 9152 (helger och lov) 

• Beslutsunderlag för ärende 9163 

• Beslutsunderlag för ärende 9182 

• Beslutsunderlag för ärende 9193 
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Redogörelse för ärendet 
Allmänna bestämmelser reglerar om att vilan mellan varje arbetspass måste vara minst elva 

timmar per 24 timmar och den svenska arbetstidslagen fastställer att man inte får ge mindre 

förmånliga regler av dygnsvilan än arbetstidsdirektivet. Regelverket är till skydd för hälsa och 

säkerhet. Enligt bilaga J finns möjlighet att förlägga arbetstiden på annat sätt. 

Reglerna i bilaga J skiljer sig åt från allmänna bestämmelser då förutsättningar och möjlighet 

till återhämtning under och efter arbete/jour skiljer sig åt. Att arbeta med jour innebär att med-

arbetaren har rätt att sova på sin arbetsplats. Enligt bilaga J får arbetstagaren inte heller utföra 

planerade arbetsuppgifter under viss del av sin jour, men ska finnas till hands om brukaren 

behöver. 

För arbete enligt bilaga J kan arbetspass med jour förläggas upp till 20 timmar i sträck och 

efter beslut från kommunstyrelsen kan arbete inom funktionshinderområdet förläggas med 

arbete i kombination med jour i upp till 24 timmar. Beslut kan fattas för maximalt 1 år i taget 

och möjligheten syftar till att den enskilde inte ska få sin rätt inskränkt på grund av 

bestämmelserna om dygnsvila. Det är detta som föreliggande tjänsteskrivelse handlar om. Om 

kommunstyrelsen fattar beslut om undantag, ska det sedan rapporteras till en central 

arbetstidsnämnd, som består av ledamöter från berörda fackliga organisationer, Sveriges 

Kommuner och Regioner och Sobona samt en oberoende ordförande. Nämndens uppdrag är 

att pröva övergripande och principiella frågor och tolkningar som rör de nya reglerna och om 

de skulle anse att beslut är fattade på felaktiga grunder har de möjlighet att överpröva beslutet. 

Ärendet är berett av enhetschef på funktionshinderomsorgen och HR-strateg. De beviljades 

dispens 2024 och efter en utvärdering är det tydligt att behoven kvarstår i de ärenden som 

föreslås beslutas om. De föreslagna besluten är också förhandlade och underlagen genom-

gångna tillsammans med fackförbundet Kommunal. Förhandlingarna avslutades den 25 

februari 2025 i enighet. Kommunal har i sin tur inhämtat åsikter från deras medlemmar, 

kommunens medarbetare och man konstaterar att det råder samstämmighet även bland med-

arbetarna om att beslut om undantag är nödvändiga. Eftersom brukarens rätt enligt lagen om 

stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) vägs mot medarbetarens rätt till återhämt-

ning, är det av stor vikt att eventuella risker bedöms och åtgärdas. En riskbedömning har 

därför genomförts och föregående års riskbedömningar har utvärderats. Även tillbud- och 

skadeanmälningar för föregående år har analyserats för att hantera och förebygga eventuella 

risker. Kommunal har varit delaktig i såväl riskbedömningarna som analysen av tillbud och 

skadeanmälningar. 
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Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
I de ärenden som beslutet avser har möjligheten för alternativa arbetstidsförläggningar uttömts 

och bedömts inte vara möjlig utifrån två skäl, först och främst den enskildes rätt insatser som 

så lite som möjligt inskränker på livskvalitet och mående och dels svårigheter att bemanna på 

annat sätt. Vid riskbedömning utifrån arbetsmiljö, som är genomförd med Kommunal, 

konstaterar man att medarbetarnas behov av återhämtning kan omhändertas i samtliga aktuella 

ärenden och att medarbetarna vittnar om att det under det året de har haft dispens har fått till-

räcklig återhämtning. Något ärende som har haft dispens föregående år, har andra lösningar 

gått att göra och därav är det inte med i den här ansökan. 

Verksamheten ska vara grundad på respekt för den enskildes självbestämmanderätt och inte-

gritet. Den enskilde ska i största möjliga utsträckning ges inflytande och medbestämmande 

över insatser som ges. Genom att den enskilde har samma personal under ett helt dygn, kan 

arbetet och vardagen planeras i enlighet med lagstiftningens krav. Eftersom lagen om stöd och 

service till funktionshindrade är en speciallagstiftning för en begränsad personkrets och ska 

ses som en ”pluslag” till annan lagstiftning, innebär det att den väger särskilt tungt. I före-

liggande fall skulle det innebära en negativ inverkan på den enskildes liv med fler personal-

byten under dagen och därmed en inskränkning i rättigheterna till stöd. I praktiken innebär det 

att brukare som beviljats personlig assistans har just denna insats för att de är i särskilt stort 

behov av kontinuitet, de kan inte leva sina liv och göra de aktiviteter som de vill om de måste 

förhålla sig till att byta personal mitt under dagen. Det är heller inte rimligt att personal ska 

behöva åka långa sträckor för att kunna gå av och på pass när brukaren är på en aktivitet. I 

varje assistansärende är det planerat personalbyte på tider som passar bäst för den enskilde 

brukaren. 

Individ- och familjeförvaltningen har utrett andra sätt att förlägga scheman, men kommit fram 

till att det inte är möjligt. 20-timmarspass som avtalet medger, är exempelvis svåra att få till i 

praktiken då det ofta skulle innebära att arbetspass skulle brytas mitt i natten och att dygnen 

hela tiden skulle förskjutas fyra timmar bakåt. Insatser enligt LSS ska anpassas till 

mottagarens individuella behov samt utformas så att de är lätt tillgängliga för de personer som 

behöver dem och stärker deras förmåga att leva ett självständigt liv. Vid personalbyten inför 

natten blir det otryggt för brukare som är i behov av kontinuitet och att se samma ansikte på 

kvällen som på morgonen. 

Att förlägga arbetstiden utan undantag, riskerar också att försämra arbetsmiljön om arbetspass 

skulle behöva sluta och börja exempelvis kl 04 på morgonen samt en ojämn arbetsbelastning, 

framförallt under helger där två medarbetare arbetar och den ena medarbetaren skulle få 

arbeta alla de aktiva timmarna under sina arbetspass (dagarna) och den andra medarbetaren de 

inaktiva timmarna på sina pass (nätterna). Både förvaltningens och Kommunals hållning är att 

undantagen inte inskränker medarbetarnas möjlighet till återhämtning, utan snarare tvärtom, 

möjliggör den. Utan undantag finns det en risk för att det blir nödvändigt att man skulle 

behöva anställa ytterligare en person i assistansärendena, vilket skulle innebära sämre 

kontinuitet för brukaren och lägre sysselsättningsgrader för medarbetarna. 

Skälen för respektive ärende är vidare beskrivna i underlaget. 
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Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
Förvaltningens ståndpunkt är att föreslaget beslut inte för med sig några negativa ekonomiska 

konsekvenser, utan snarare att det finns en ekonomisk risk med att inte fatta beslutet då det 

skulle kunna innebära att mer personal skulle behöva anställas. 

Visionens tre perspektiv – tillväxt, hållbarhet och gemenskap 
Utifrån visionens tre perspektiv, har beslutet närmast påverkan på gemenskap. Till stora delar 

ser man att beslutet gynnar kommunens personals arbetsmiljö i form av möjligheter till åter-

hämtning samt minskad risk för våld och hot. Framförallt är det dock brukaren som är i 

centrum och beslutet är framskrivet av just anledningen att alla ska ha möjlighet att leva sitt 

bästa liv med så få inskränkningar som möjligt, även om man är i behov av samhällets stöd 

genom personlig assistans. 

 

Beslutet skickas till 
• Kommunal 

• Individ- och familjeförvaltningen 

• Marianne Lehtonen, HR-strateg 

• Akten 
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§ 44 - Anpassning av boendeutbud – Stallgården 
Dnr KS 2025-66 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att avveckla Stallgården som särskilt boende samt 

att rekommendera Nybro Bostads AB att utreda möjligheten att omvandla Stallgården till ett 

trygghetsboende. 

Beslutsunderlag 
• Utförande av uppdrag att minska antalet SÄBO-platser 

Förslag till beslut vid sammanträdet 

Yrkanden 
Martina Aronsson (S), Henric Gustavsson (C) och Jonny Andersson (V) yrkar bifall till 

arbetsutskottets förslag att avveckla Stallgården som särskilt boende sam att rekommendera 

Nybro Bostads AB att utreda möjligheten att omvandla Stallgården till ett trygghetsboende. 

Stefan Lagesson (KD,) Daniel Lindvall (M) och Ola Håkansson (L) yrkar att förslaget avslås, 

d v s att inte avveckla Stallgården som särskilt boende. 

Liza Holmkvarn (SD) yrkar återremiss av ärendet. 

Beslutsgång 
Ordföranden Tobias Fagergård (S) finner att det finns tre förslag: 

1. Förslag från S-C-V att avveckla Stallgården som särskilt boende samt att rekommendera 

Nybro Bostads AB att utreda möjligheten att omvandla Stallgården till ett trygghetsboende. 

2. Förslag från Blå Union (M-KD-L) att inte avveckla Stallgården som särskilt boende. 

3. Förslag från SD att återremittera ärendet. 

Ordföranden Tobias Fagergård (S) frågar först om ärendet ska avgöras idag eller åter-

remitteras och finner att ärendet ska avgöras idag. 

Därefter ställer Tobias Fagergård (S): 

1. Majoritetens (S-C-V) förslag att avveckla Stallgården som särskilt boende samt att 

rekommendera Nybro Bostads AB att utreda möjligheten att omvandla Stallgården till ett 

trygghetsboende. 

mot 

2. Blå Unions (M-KD-L) förslag att inte avveckla Stallgården som särskilt boende. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med majoritetens (S-C-V) förslag 

att avveckla Stallgården som särskilt boende samt att rekommendera Nybro Bostads AB att 

utreda möjligheten att omvandla Stallgården till ett trygghetsboende. 
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Arbetsutskottets beslut 
Kommunstyrelsens abetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 

besluta 

att avveckla av Stallgården som särskilt boende samt 

att rekommendera Nybro Bostads AB att utreda möjligheten att omvandla Stallgården till ett 

trygghetsboende. 

Omsorgsnämndens beslut 
Omsorgsnämnden beslutade den 4 februari 2025, § 3, 

att föreslå kommunfullmäktige att besluta om avveckling av Stallgården som särskilt boende 

samt 

att rekommendera Nybro Bostads AB att utreda möjligheten att omvandla Stallgården till ett 

trygghetsboende. 

Förslag till beslut under mötet 

Förvaltningens förslag 
”att föreslå kommunfullmäktige att besluta om avveckling av Stallgården som särskilt boende 

samt 

att rekommendera kommunfullmäktige att uppdra till Nybro Bostads AB att utreda möjlig-

heten att omvandla Stallgården till ett trygghetsboende”. 

Yrkanden 
Stefan Lagesson (KD) yrkar på återremiss av ärendet. 

Stig-Roland Fagergård (S) yrkar på ändring av andra att-satsen till 

”att rekommendera Nybro Bostads AB att utreda möjligheten att omvandla Stallgården till ett 

trygghetsboende”. 

Beslutsgång 1 
Ordföranden Stig-Roland Fagergård (S) frågar nämnden om ärendet ska avgöras idag eller 

återremittera ärendet. Ordföranden finner att ärendet ska avgöras idag. 

Reservation 
Stefan Lagesson (KD) reserverar sig mot beslutet att ärendet ska avgöras idag. 

Beslutgång 2 
Ordföranden Stig-Roland Fagergård (S) frågar nämnden om den ställer sig bakom  

Stig-Roland Fagergårds (S) förslag på ändring av andra att-satsen och finner att nämnden 

ställer sig bakom förslaget. 
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Beslutgång 3 
Ordföranden Stig-Roland Fagergård (S) frågar sedan nämnden om den ställer sig bakom 

förvaltningens förslag på första att-sats och finner att nämnden ställer sig bakom förslaget. 

Redogörelse för ärendet 
Ärendet har handlagts av verksamhetschef för hemtjänst, verksamhetschef för särskilt boende 

och verksamhetschef för hälso-och sjukvård och myndighet. 

Bakgrund 
Omsorgsnämnden har under 2024 antagit olika åtgärder för att anpassa sin verksamhet efter 

den nya budgetmodellen samt för att ta sitt ansvar med att hantera de prognostiserade 

underskotten som uppkommit under månadsuppföljningarna under året. 

Ett av omsorgsnämndens beslut för att anpassa sin verksamhet var att minska antalet särskilda 

boendeplatser i kommunen för att bättre anpassa utbudet till efterfrågan samt att kunna 

anpassa sig efter budgetramen som är tilldelad i kommunplanen efter den nya budget-

modellen. Beslutet bygger på en översyn av befolkningsprognoser, förändrad vård och 

omsorgsbehov samt utgår även från omsorgsnämndens ambition och inriktning att följa kvar-

boendeprincipen. 

Utförande av uppdrag 
Verksamhetscheferna har tillsammans med enhetschefer från respektive verksamhet och 

ekonom analyserat och kartlagt hur ansökningar, beläggningar och ekonomiska aspekter har 

sett ut till kommunens särskilda boenden för att verkställa omsorgsnämndens beslut. 

I arbetet med genomlysningen har det konstaterats att Stallgården är ett särskilt boende som 

kan vara lämpligt att omvandla till ett trygghetsboende. 

Stallgården 
Stallgården är ett särskilt boende med elva lägenheter i Orrefors, Nybro kommun. 

Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
Förvaltningen föreslår att Stallgården omvandlas till ett trygghetsboende, en åtgärd som 

bedöms vara både hållbar och strategisk. Omvandlingen adresserar de utmaningar som 

uppstår i samband med beslut om att avveckla Stallgården som särskilt boende. Ett trygghets-

boende erbjuder äldre en trygg och anpassad boendemiljö som främjar social samvaro och 

gemenskap, vilket kan minska risken för ensamhet och oro samt bidra till en förbättrad 

livskvalitet. 

Förvaltningen föreslår till omsorgsnämnden att kommunfullmäktige ska besluta i ärendet med 

hänvisning till att kommunfullmäktige beslutar i ärenden som är av principiell beskaffenhet 

eller av större vikt. Avvecklingen av ett särskilt boende påverkar kommunens övergripande 

strategi för äldreomsorgen och beslutet har direkt påverkan på berörda invånare, deras 

anhöriga samt kommunens bostadsförsörjning. 
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Förvaltningen gör också bedömningen att ärendet kräver en bred politisk förankring och 

transparens då beslutet berör både kommunens invånare och flera delar av den kommunala 

verksamheten, inklusive samordning med det kommunala fastighetsbolaget. 

Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
Omvandlingen av Stallgården till ett trygghetsboende innebär en minskning av driftkostnader 

jämfört med ett särskilt boende (SÄBO). Ett trygghetsboende kräver inte samma omfattning 

av personal eller dygnet-runt-bemanning, vilket leder till lägre kostnader. SÄBO-platser 

kostar i genomsnitt 1 400 000 kr per kund och år, medan insatser för hemtjänstkunder 

igenomsnitt kostar cirka 334 000 kr per år. 

Visionens tre perspektiv – tillväxt, hållbarhet och gemenskap 

Tillväxt 
Möjligheten att använda Stallgårdens lokaler för annan verksamhet kan skapa nya möjligheter 

för kommunal utveckling. 

Hållbarhet 
Avveckling av Stallgården minskar resurskrävande transporter och ökar den ekonomiska 

hållbarheten genom att omfördela resurser till andra enheter. 

 

Beslutet skickas till 
• Kommunfullmäktige 

• Akten 
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§ 45 - Detaljplan för del av fastigheten Nybro 3:1 
(campingen i Joelskogen) 
Dnr KS 2025-64 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att anta detaljplan för del av fastigheten Nybro 3:1 (campingen i Joelskogen). 

Beslutsunderlag 
• Plankarta 

• Planbeskrivning 

• Granskningsutlåtande 

• Undersökning om betydande miljöpåverkan 

Redogörelse för ärendet 
Sport- och fritidsverksamheten har på uppdrag av samhällsbyggnadsnämnden inkommit med 

en ansökan om planbesked med syftet att klargöra förutsättningarna för att utveckla befintlig 

campingverksamhet i Joelskogen. Planbeskedet inkom den 7 april 2024. 

Detaljplanen möjliggör en utveckling av befintlig stadsintegrerad camping genom utökade 

övernattningsmöjligheter och förlängd campingsäsong. Planen syftar också till att stärka 

områdets rekreationsvärden, där allmänhetens tillgänglighet ska tydliggöras samtidigt som 

naturvärdena tillvaratas. 

Ärendet har handlagts av plan- och exploateringsenheten efter beslut om planbesked i 

samhällsbyggnadsnämnden samt under arbetets gång presenterat och diskuterat ärendet i 

kommunens planberedning och samhällsbyggnadsnämnd. Detaljplanen har varit tillgänglig 

för synpunkter: 

- Samråd under perioden 17 maj-11 juni 2024 

- Granskning under perioden 11 november-2 december 2024 

Motivering av beslutet 
Planen har handlagts med utökat standardförfarande i enlighet med plan- och bygglagen 

(2010:900) och är nu klar för antagande. 

Lagstöd 
Plan- och bygglagen (PBL) 5 kap. 39 §. 

Hur man överklagar 
Beslutet kan överklagas till Mark- och miljödomstolen. Bilaga med information om hur 

beslutet kan överklagas bifogas beslutet. 
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Beslutet skickas till 
• Kommunfullmäktige 

• Akten 

  



127 

   PROTOKOLL 
    

   Kommunstyrelsen 

  Sammanträdesdatum 
   2025-03-24 

§ 46 - Projektdirektiv för revidering av Riktlinjer för 
bostadsförsörjning 
Dnr KS 2024-368 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att anta projektdirektiv för revidering av Riktlinjer för bostadsförsörjning 2020-2028 samt 

att detta projektdirektiv ersätter tidigare projektdirektiv (Dnr KS 2018-365). 

Beslutsunderlag 
• Projektdirektiv för revidering av Riktlinjer för bostadsförsörjning 2020-2028, 

Redogörelse för ärendet 
Ärendet har handlagts av planarkitekt vid samhällsbyggnadsförvaltningen. 

Enligt bostadsförsörjningslagen (SFS 2000:1383), ansvarar varje kommun för planering av 

bostadsförsörjning samt för planläggning och andra åtgärder som gör att bostäder kan byggas. 

Det nationella målet för bostadspolitiken är långsiktigt väl fungerande bostadsmarknader, där 

konsumenternas efterfrågan möter ett utbud av bostäder som svarar mot behoven. Fungerande 

bostäder och goda boendemiljöer är grundläggande kvaliteter i en kommun och ger förutsätt-

ningar för såväl tillväxt som välfärd. Bostadsförsörjning handlar både om att bygga nytt och 

om att utveckla det befintliga beståndet. 

Syftet med detta projekt är att upprätta förslag till uppdaterade riktlinjer för bostadsförsörj-

ningen. Eftersom handlingsplanen löpte ut 2024 kommer dokumentet som helhet att ses över. 

Riktlinjerna handlar om att förbättra möjligheten till påverkan och att driva utvecklingen i rätt 

riktning. Riktlinjerna ska vidare utgöra ett faktaunderlag och fungera som stöd vid strategiska 

ställningstaganden kring fysisk planering och stadsutveckling. De ska vara vägledande när det 

kommer till planering för bostäder i kommande översiktsplanering så att mål och riktlinjer 

samspelar med varandra. 

Riktlinjer för bostadsförsörjning ska samrådas med grannkommuner, länsstyrelsen och andra 

regionala organ och antas av kommunfullmäktige under varje mandatperiod. Riktlinjerna är 

tänkta att antas innan en ny planeringsstrategi ska tas fram, i mitten av en mandatperiod för att 

utgöra ett underlag till planeringsstrategin. Förändras förutsättningarna för de antagna rikt-

linjerna, ska nya riktlinjer upprättas och antas av kommunfullmäktige. 

Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
Förvaltningens ståndpunkt är att revideringen av befintliga riktlinjer för bostadsförsörjning 

ska följa bifogat projektdirektiv. 
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Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
Kostnaden för att revidera Riktlinjer för bostadsförsörjning uppskattas till 32 230 kr och 

utgörs främst av personalkostnader. 

Projektets budget utgörs av linjeverksamheten hos planeringsverksamheten. Finansieringen av 

personella resurser från andra nämnders och kommunala bolagsverksamheter hanteras inom 

respektive nämnds/bolags budget. 

Visionens tre perspektiv – tillväxt, hållbarhet och gemenskap 
Uppdaterade riktlinjer för bostadsförsörjning syftar till att omsätta kommunens vision till en 

långsiktig bostadsplanering. Projektet kommer att resultera i riktlinjer med fokus på tillväxt, 

hållbarhet och gemenskap. 

 

Beslutet skickas till 
• Samhällsbyggnadsnämnden 

• Sanna Hansson, planarkitekt 

• Akten 
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§ 47 - Remiss angående Högsby kommuns förslag till rikt-
linjer för bostadsförsörjning 
Dnr KS 2025-51 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att lämna nedanstående förslag till yttrande över Högsby kommuns riktlinjer för bostadsför-

sörjning samt 

att överlämna yttrandet till Högsby kommun. 

Beslutsunderlag 
• Riktlinjer för bostadsförsörjning Högsby kommun 

Redogörelse för ärendet 
Ärendet har handlagts av planarkitekt vid samhällsbyggnadsförvaltningen. 

Högsby kommun har arbetat fram förslag till riktlinjer för bostadsförsörjning som är på 

remiss. Förslaget redogör för en revidering av Högsby kommuns gällande riktlinjer för 

bostadsförsörjning, vilka har setts över och uppdaterats utifrån aktuell lagstiftning och 

demografiska förändringar. 

Enligt plan- och bygglagen (SFS 2010:900) omnämns bostadsbyggande och utveckling av 

bostadsbeståndet som ett allmänt intresse. Kommunen kan främja bostadsbyggandet genom 

översiktsplanering samt genom att verka för en god planberedskap. Från och med 1 januari 

2011 gäller lagen om kommunernas ansvar för bostadsförsörjningen (SFS 2000:1383) samt 

förordningen om regionala bostadsmarknadsanalyser och kommunernas bostadsförsörjnings-

ansvar (SFS 2011:1160). Lagen om kommunernas bostadsförsörjningsansvar tydliggör att det 

är varje kommuns ansvar att skapa förutsättningar för alla i kommunen att bo i goda bostäder. 

Förslaget kartlägger åtgärder och prioriteringar, som på kort och lång sikt kan bibehålla en 

god bostadsförsörjning i Högsby kommun. När nu gällande riktlinjer för bostadsförsörjning 

togs fram, var befolkningsutvecklingen positiv och det fanns en tydlig bostadsbrist i 

kommunen. Under de senaste åren har befolkningsutvecklingen varit negativ, vilket resulterat 

i ett mer differentierat bostadsbehov. I flera av kommunens mindre orter står många lägen-

heter tomma, medan det i centralorten Högsby finns ett fortsatt behov av nya bostäder. 

Behovet av bostäder anses vara kvalitativt, det vill säga att det behövs färre bostäder med 

bättre standard. Att det finns bostäder i olika former, både upplåtelseformer och storlekar, är 

också en viktig förutsättning för orternas utveckling och fortlevnad. 
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Förslag till yttrande 
Nybro kommun ser positivt på att Högsby kommun har reviderat befintliga riktlinjer för 

bostadsförsörjning utifrån ny lagstiftning och förändrade demografiska förutsättningar. Sedan 

befintliga riktlinjer antogs 2017 har kommunens bostadssituation förändrats, vilket lyfts fram 

som den främsta anledningen till att riktlinjerna reviderats. Vad som dock inte framgår är 

giltighetstiden för de nya riktlinjerna. Ett förtydligande när riktlinjerna ska revideras är 

önskvärt. 

Nybro kommun anser vidare att förslaget redogör för demografiska förändringar på ett tydligt 

sätt samt att de slutsatser som dras gällande kommunens bostadsplanering, är högst relevanta. 

Nybro kommun kan dra inspiration och lärdom om hur Högsby kommun avser arbeta med att 

kvalitativt utveckla bostadsbeståndet utifrån ett minskat befolkningsunderlag och ett mer 

differentierat behov av bostäder. 

Avslutningsvis vill Nybro kommun uppmärksamma om den ändringslag (2025:70) till lag 

(2000:1383) om kommunernas bostadsförsörjningsansvar som träder i kraft 1 mars 2025. 

 

Beslutet skickas till 
• Högsby kommun 

• Sanna Hansson, planarkitekt 

• Akten 
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§ 48 - Avsteg från taxa för markupplåtelser i Nybro 
kommun 
Dnr KS 2025-89 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att tillfälligt göra avsteg från beslutad taxa för markupplåtelser i Nybro kommun avseende 

upplåtelser för master från 36 567 kr/år till 18 000 kr/år samt 

att vid kommande revidering av taxa för markupplåtelser, ändra taxan i enlighet med detta 

beslut och att den nya avgiften indexregleras likt övriga avgifter för markupplåtelser. 

Beslutsunderlag 
• Taxa för markupplåtelser i Nybro kommun 

• Jämförelse taxor i andra kommuner 

Redogörelse för ärendet 
Ärendet har handlagts av markförvaltare och kommunekolog vid samhällsbyggnadsförvalt-

ningen. 

Nybro kommun har en antagen taxa för markupplåtelser av olika slag. I denna taxa finns en 

post som rör ”Tekniska anläggningar för telekommunikation eller likvärdig kommersiell 

verksamhet, t ex mobilmast” som anläggningsarrende med årlig avgift på 36 567 kr. 

På de fastigheter som Nybro kommun förvaltar finns tre master som enligt taxan ska avlägga 

denna avgift. Det har vid uppdatering av befintliga avtal konstaterats att inget av de befintliga 

avtal som finns har den fastslagna avgiften. Vid kontakt med en av mastägarna uppmärk-

sammades handläggare vid Nybro kommun på att denna avgiftsnivå är hög i jämförelse med 

andra kommuner och mastägaren bestred därför den föreslagna avgiften. 

Vid efterforskningar konstaterades att Nybro kommuns beslutade avgift var högre än den 

absoluta majoriteten av de kommuner där motsvarande taxa kunde erhållas. Den föreslagna 

taxan på 18 000 kr är medelvärdet för elva kommuner. 

Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
För att underlätta att upprätta avtal och för att Nybro kommun ska erhålla en både rimlig och 

jämförbar avgift för upplåtelse av mark för den samhällsnyttiga tjänst som master bidrar med, 

föreslås taxan sänkas till 18 000 kr per år från än den tidigare avgiften på 36 567 kr per år. 
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Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
För närvarande finns tre master på Nybro kommuns mark, där ersättning för markupplåtelse 

för mast kan erhållas. Denna intäkt är för innevarande år 109 701 kr. Den föreslagna 

sänkningen av taxan skulle sänka denna intäkt till 54 000 kr för innevarande år med uppräk-

ning enligt index för kommande år. 

Visionens tre perspektiv – tillväxt, hållbarhet och gemenskap 
Då det föreslagna beslutet förenklar och möjliggör att nyttjanderättsavtal kan tecknas med 

mastägare, vilket leder till att det finns giltiga avtal för upplåtelser samt att den samhälls-

nyttiga tjänst som master på kommunal mark bidrar till kan fortsätta bedriva sin verksamhet. 

 

Beslutet skickas till 
• Olof Persson, kommunekolog 

• Ylva Eriksson, natur- och friluftslivsutvecklare 

• Akten 

  



133 

   PROTOKOLL 
    

   Kommunstyrelsen 

  Sammanträdesdatum 
   2025-03-24 

§ 49 - Klimatbokslut Nybro kommun 2024 
Dnr KS 2025-85 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att använda klimatbokslutet som ett underlag i pågående och planerade insatser och projekt. 

Beslutsunderlag 
• Klimatbokslut Nybro kommun 2024 

• Yrkande från Liza Holmkvarn (SD) 

Förslag till beslut vid sammanträdet 

Yrkanden 
Liza Holmkvarn (SD) yrkar bifall till nedan tilläggs-att-satser i enlighet med inlämnat 

yrkande: 

att klimatbokslutet endast ska användas som underlag i beslut, där ekonomisk konsekvens-

analys ingår och där en tydlig budget för klimatinsatser finns, 

att alla framtida klimatåtgärder ska vara föremål för en ekonomisk prövning innan genom-

förande, där kostnadseffektivitet och lagkrav beaktas, 

att klimatbokslutet ska kompletteras med en analys av vilka åtgärder som går utöver lag-

stadgade krav och vad dessa åtgärder kostar kommunen i form av ekonomiska medel samt 

personella resurser. 

Martina Aronsson (S), Daniel Lindvall (M), Ola Håkansson (L), Jonny Andersson (V), Henric 

Gustavsson (C), Christina Davidson (C), Lars-Gunnar Hellström (C) och Martin Andersson 

(S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag och avslag på Sverigedemokraternas tilläggs-att-

satser. 

Beslutsgång 
Ordföranden Tobias Fagergård (S) ställer arbetsutskottet förslag till beslut för bifall eller 

avslag och finner att kommunstyrelsen bifallit detsamma 

Därefter ställs bifall eller avslag på Sverigedemokraternas tilläggsyrkanden och finner att 

kommunstyrelsen avslår tilläggsyrkandena. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslås besluta 

att använda klimatbokslutet som ett underlag i pågående och planerade insatser och projekt. 

Sammanfattning 
Ett bokslut har gjorts över den klimatpåverkan som Nybro kommuns verksamheter orsakat 

under 2024. 
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Redogörelse för ärendet 
Klimatbokslut är viktigt för kommunens arbete med att minska kommunens påverkan på 

klimatet. Det gör att man kan följa upp kommunens arbete, kommunicera kring det och 

planera åtgärder. Klimatbokslutet visar både var kommunen är klimatbra och var kommunen 

har mycket arbete kvar att göra. 

Nybro kommun har under flera år följt utvecklingen av utsläpp från de egna fordonen och 

transporterna. Under förra året gjordes en mer omfattande uppföljning inom klimatområdet, 

ett klimatbokslut, där kartläggningen har följt den internationella standarden för Green house 

gas protocolls (GHG). Till årets klimatbokslut har arbetet förfinats och fler leverantörer har 

skickat klimatdata över de inköp som kommunen gjort. 

Syftet är att få en större helhetsbild över vilka områden inom kommunen som har störst 

klimatpåverkan och därigenom kunna arbeta fram åtgärder för att minska verksamheternas 

påverkan. 

Klimatbokslutet har tagits fram av energi- och klimatsamordnare i samverkan med upphand-

lingsenheten och med information från olika funktioner i kommunorganisationen. 

Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
För att få en fortsatt utveckling i hållbarhetsarbetet är det viktigt att få en nulägesbild. Statistik 

enbart ger inte förändringar, men i analys kopplat till verksamheter, kan en utveckling och 

förbättring ske. 

Klimatbokslutet visar att stora enskilda inköp och projekt kan ha en stor klimatpåverkan. Ur 

klimatsynpunkt kan det därför vara viktigt att vid inköp och planering av projekt ta hänsyn till 

vad olika beslut får för klimatpåverkan. 

Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
En redovisning av nuläge kan ge bättre förutsättningar till kunskapsbaserade beslut och 

prioriteringar, vilket gynnar ekonomin. 

Visionens tre perspektiv – tillväxt, hållbarhet och gemenskap 
Redovisningen utgår från hållbarhetsprogrammet, som i sin tur ligger nära kommunens vision 

och dess tre perspektiv. 

 

Beslutet skickas till 
• Erika Gülich, energi- och klimatsamordnare 

• För publicering på intranät 

• Akten 
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§ 50 - Yttrande till Kretslopp Sydost över Föreskrifter om 
avfallshantering 
Dnr KS 2025-39 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att lämna nedanstående förslag till yttrande över Föreskrifter om avfallshantering samt 

att överlämna yttrandet till Kretslopp Sydost. 

Beslutsunderlag 
• Kungörelse: Samråd om ny avfallsföreskrift 2026 

• Föreskrift om avfallshantering 

Jäv 
Stefan Lagesson (KD) och Daniel Lindvall (M) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen 

eller beslutet i ärendet. 

Redogörelse för ärendet 
Kommunalförbundet Kretslopp Sydost, med medlemskommunerna Kalmar, Mörbylånga, 

Nybro, Oskarshamn, Sävsjö, Torsås, Uppvidinge och Vetlanda, har på uppdrag av förbunds-

direktionen tagit fram ett förslag till ny avfallsföreskrift för 2026. 

Varje kommun måste enligt lag (miljöbalken kap. 15) ha avfallsföreskrifter om avfallshante-

ring, i enlighet med miljöbalken. Avfallsföreskriften är det regelverk som reglerar hur 

kommunalt avfall i Kretslopp Sydosts medlemskommuner ska och får hanteras. Avfallsföre-

skrift 2026 beräknas träda i kraft 1 januari 2026 och gäller tills en ny avfallsföreskrift antas. 

Förslaget till ny avfallsföreskrift 2026 grundar sig i att Kretslopp Sydost ansvarar för att 

förpackningsavfall av glas, metall, papper och plast ska sorteras ut och samlas in fastighets-

nära, i anslutning till fastigheten eller bostaden där förpackningsavfallet uppstår. För att samla 

in förpackningsavfall i större skala behöver avfallsföreskrifterna uppdateras och anpassas till 

den nya och utbyggda insamlingen. 

Avfallsföreskrifterna, som också är en del av den kommunala renhållningsordningen, inne-

håller bestämmelser och anvisningar för avfallshanteringen och tydliggör även vem som är 

ansvarar för vad; kommunen, den enskilde eller Kretslopp Sydost. 

Förslag till yttrande 
Nybro kommun ställer sig bakom de nya föreskrifterna om avfallshantering. Dock har 

kommunen en synpunkt i § 30, där det står följande: 

”torrt trädgårdsavfall som inte kan nyttjas för kompostering kan förbrännas om medlems-

kommunernas lokala hälsoskyddsföreskrifter tillåter detta”. 



136 

   PROTOKOLL 
    

   Kommunstyrelsen 

  Sammanträdesdatum 
   2025-03-24 

Eldning av trädgårds- och parkavfall regleras i avfallsförordningen (3 kap. 1e §), som från och 

med 18 februari 2025 har en bestämmelse om att trädgårdsavfall får eldas om det är lämpligt 

och att kommunerna har möjlighet att meddela förbud mot detta av miljö- och hälsoskäl. Den 

nuvarande lydelsen i avfallsföreskrifterna innebär därmed en dubbelreglering och bör ändras. 

 

Beslutet skickas till 
• Kretslopp Sydost, peter.mellbo@kretsloppsydost.se 

• Erika Gülich, energi- och klimatsamordnare 

• Akten 

  

mailto:peter.mellbo@kretsloppsydost.se
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§ 51 - Erbjudande om köp av Sommarlovsbiljetter 2025 
Dnr KS 2024-385 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att inte anta erbjudandet från Kalmar länstrafik att köpa Sommarlovsbiljetter 2025. 

Beslutsunderlag 
• Erbjudande om tillköp av Sommarlovsbiljetter 2025 

Redogörelse för ärendet 
Kalmar länstrafik erbjuder länets samtliga kommuner att köpa Sommarlovsbiljetter för 

sommaren 2025 till skolungdomar som är folkbokförda i kommunen. 

Erbjudandet gäller skolungdomar som vid vårterminen lämnar antingen årskurserna 6-9 i 

grundskolan, grundsärskolan, specialskolan eller år 1 och 2 i gymnasieskolan eller gymnasie-

särskolan. Detta gäller även friskolornas skolungdomar. 

Sommarlovsbiljetten är giltig under sommarlovet och gäller för obegränsat antal resor inom 

Kalmar län. Biljetten är personlig och får inte lånas ut. 

Pris för Sommarlovsbiljetten 2025 är 599 kr per biljett (inklusive moms). Kortavgift på 50 kr 

tillkommer per resekort. Totalt pris per sommarlovsbiljett är därmed 649 kr inklusive kort-

avgift och moms. Detta kommer att innebära en kostnad på cirka 770 000 kr för Nybro 

kommun. 

Dialog har förts med Kalmar länstrafik med en målsättning att hitta ett upplägg där Nybro 

kommun och Kalmar länstrafik kan komma överens. Kalmar länstrafik har meddelat att det 

inte blir några avsteg ifrån hur erbjudandet är upplagt där alla elever ska erbjudas sommar-

lovsbiljett. Kalmar länstrafik hänvisar istället till att köpa det öppna sommarkortet med en 

kostnad på 1 030 kr om man bara vill köpa till ett bestämt antal ungdomar. Detta innebär att 

färre kort kan köpas, men till en betydande högre kostnad per kort. 

Kalmar länstrafik kommer efter sommaren att tillhandahålla en utvärdering av sålda och 

aktiverade biljetter till respektive kommun som köpt Sommarlovsbiljetter. 

Motivering av beslutet 
Erbjudandet är utformat likt föregående år, vilket gör att alla barn och ungdomar i kommunen 

inte kan nyttja sommarlovsbiljetterna. Detta då det inte finns några eller tillräckligt med buss-

förbindelser till alla orter i kommunen. Utvärdering av tidigare år visar att ca 18 % av korten 

som köpts av kommunerna ej aktiveras. Detta tillsammans med kommunens ekonomiska läge 

gör att kommunstyrelseförvaltningen i samråd med lärande- och kulturförvaltningen föreslår 

att kommunstyrelsen inte kommer att anta erbjudandet av köp av Sommarlovsbiljetter 2025. 
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Beslutet skickas till 
• Kalmar länstrafik 

• Lärandenämnden 

• Bernhard Neuman, administrativ chef 

• Akten 
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§ 52 - Redovisning av delegationsbeslut 
Dnr KS 2024-10 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna redovisningen av delegationsbeslut för perioden 13 februari-12 mars 2025. 

Beslutsunderlag 
• Lista delegationsbeslut perioden 13 februari-12 mars 2025 

Redogörelse för ärendet 
Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt i vissa ärenden till ordföranden samt tjänste-

män, enligt en av kommunstyrelsen antagen delegationsordning. Beslut som har fattats av 

delegat, ska redovisas på kommunstyrelsens närmast följande sammanträde. 

 

Beslutet skickas till 
• Akten 
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§ 53 - Anmälningar 
Dnr KS 2024-5 

Redogörelse för ärendet 
Handlingar som anmäls för kännedom till kommunstyrelsen innevarande månad redovisas i 

lista för anmälningsärenden perioden, se bifogad lista. 

Beslutsunderlag 
• Lista anmälningsärenden perioden 13 februari-12 mars 2025 

 

Beslutet skickas till 
• Akten 
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§ 54 - Information om kommunstyrelsens prioriterings-
underlag 2026-2029 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att notera informationen till protokollet. 

Redogörelse för ärende 
Evelina Widell, ekonomichef och Christer Kratz, kommunchef, redogör för kommunstyrelse-

förvaltningens arbete med förslaget till kommunstyrelsens prioriteringsunderlag 2026-2029 

inför fortsatt hantering i arbetsutskottet och budgetberedningen. 

 


